
Detailní program Pirátů pro Prahu 4 
 
1. Otevřená radnice 

○ Občanské podněty budeme nejen sbírat, ale i zveřejňovat proces jejich 
řešení. Průběžně Vás budeme informovat, která konkrétní osoba jej má 
na starosti a jaký bude další postup. Pro každý obvod zavedeme 
kontaktní osobu pro řešení požadavků. 

○ Na přenos z jednání zastupitelstva se podíváte i ze záznamu, až budete 
mít po pracovní době.   

○ Všechna jednání komisí a výborů budou přístupná veřejnosti. Všechny 
zápisy z jejich jednání pak budou zveřejněny na webových stránkách. 

○ Zavedeme rozklikávací rozpočet až na fakturu, obsah smlouvy nebude 
tvořen jednou větou, ale celou specifikací. Všechny obchodní smlouvy 
včetně dodatků zveřejníme na webu. Bude to platit i pro městské 
akciové a příspěvkové společnosti.  

○ Ukážeme data veřejnosti. Přehled faktur a nájemních smluv, analýzy, 
které si město nechává zpracovat - to vše a mnohé další údaje budou 
na portálu otevřených dat. 

○ Zavedeme povinné zveřejňování důvodových zpráv a dalších podkladů 
na internetových stránkách městské části před jednáním zastupitelstva 
a rady městské části. Zápisy z jednání zastupitelstva a rady budou 
zveřejněny na webu. Na radě města zavedeme hlasování po jménech.  

○ Z Tučňáku uděláme skutečné noviny pro Prahu 4 s prostorem pro 
názory opozice a občanů. 

○ Zveřejníme majetková přiznání politiků. Každý bude moci kontrolovat, 
že zastupitelé nezískávají v souvislosti se svou funkcí neoprávněné 
výhody. 

 
2. Transparentní hospodaření 

○ Budeme hledat úspory tak, aby vyrovnaný rozpočet městské části nebyl 
sanován z rozprodeje bytů a majetku.  

○ Tepelná zařízení 4-energetické a.s. převedeme odběratelům, kteří o to budou 
mít zájem. Zbytek prodáme solidnímu partneru za přiměřenou cenu, s garancí 
budoucí ceny pro odběratele.   

○ Zrušíme 4-majetkovou a.s., nebo změníme její stanovy tak, aby občané i 
zastupitelé měli dostatečná práva na informace. 

○ Granty budeme rozdělovat za účasti nezávislých osobností. Zároveň chceme 
prosadit systém víceletých grantů, který umožní racionálnější využívání 
prostředků a vznik dobré tradice akcí. 

○ Zavedeme tzv. participativní rozpočet kdy o finančních prioritách 
spolurozhodují občané. 

○ Zavedeme systém evidence docházky pro úředníky, nebudeme chránit flákače 
se stranickou knížkou. 



○ Zkvalitníme a zprůhledníme proces zadávání veřejných zakázek. U většiny                 
zakázek malého rozsahu umožníme přihlášení se do výběrového řízení i                   
neosloveným dodavatelům. Veřejné zakázky budeme přidělovat pouze             
společnostem, u kterých bude, v souladu s obecnými předpisy, znám jejich                     
konečný majitel.  

 
3. Bydlení  a sociální služby 

○ V rámci stávajícího bytového fondu vyčleníme více bytů pro sociální 
bydlení. Sociální byty musí být dostupné pro osamělé rodiče pečující o 
nezletilé dítě, seniory s nízkými příjmy a zdravotně postižené. 
Zavedeme možnost podpory  kvalitních učitelů městským bytem.  

○ Budeme rozvíjet domovy pro seniory, mezigenerační komunitní domy a                 
sdílené bydlení. Inspirací jsou pro nás západní modely, kde se prolíná                     
bydlení studentů, mladých rodin, seniorů i osob s tělesným postižením.                   
Chceme zabránit vzniku ghett a izolovaných komunit, naším cílem je                   
město, kde spolu žijí lidé všech generací. 

○ Postavíme dům seniorů v Hudečkově pro lidi s Alzheimrovou chorobou,                   
s citlivým zachováním zeleně na pozemku. 

4. Územní rozvoj a metro D 
○ Budeme prosazovat přiměřenou výstavbu, developeři se musí podílet 

na výstavbě školek, parkovišť, domů seniorů a dalším veřejném 
vybavení. Plánovací smlouvy místo bezzubých memorand. 

○ Hlavní slovo při výstavbě v okolí metra D musí mít město a občané, 
nikoliv soukromý developer schovaný pod společný podnik DPP. 
Budeme prosazovat regulační plány v okolí stanic metra D a na dalších 
rozvojových plochách. Společný podnik Dopravního podniku a Penty 
vnímáme jako ohrožení. 

○ Digitalizací a lepším řízením procesů urychlíme jednání na stavebním 
úřadu 

○ Vyřešíme neutěšený stav chodníků Pomocí tzv. chodníkového 
programu chceme ve spolupráci s občany a TSK zajistit úpravu či 
rekonstrukci chodníků a obrubníků pro bezpečnější pohyb občanů.  

○ Důležité zelené plochy - Habrovka, Jalodvorská louka, Velký háj 
budeme prosazovat jako nezastavitelné. 

○ Jsme proti zahušťování výstavby, především na sídlištích. 
Nepřipustíme prodej městských pozemků, na kterých je veřejná zeleň. 

○ Izolační zeleň kolem kapacitních komunikací nesmí zmizet. Jsme proti 
vytváření ghet za protihlukovými stěnami a nesmyslnému navěšování 
dalších staveb, které generují další dopravu. 



○ Vytvoření zelené osy od Krčského lesa přes Jalodvorskou louku až k 
Modřanské rokli. Budeme spolupracovat s okolními městskými částmi i 
občanskými sdruženími. Důsledně budeme prosazovat zachování 
prostupnosti území a rozvoj územního systému ekologické stability 
(ÚSES). 

 
5. Školství 

 
● Rozmanitost ve vzdělávání - Každé dítě má na něco talent. Podpoříme rozmanitější                       

nabídku vzdělávání na MŠ i ZŠ a vznik specializovaných tříd a alternativních tříd. Část                           
dětí má také své specifické potřeby, a proto podpoříme další financování asistentů                       
pedagogů. 

● Otevřená výběrová řízení na ředitele škol - Musí být veřejná, objektivní,                     
nezpolitizovaná. Činnost ředitelů je nutné ověřovat podle objektivních a především                   
veřejně přístupných kritérií se zapojením rodičů. Budeme klást důraz na fungování                     
demokraticky zvolené školské rady. Školské rady by měly být otevřené veřejnosti v                       
bodech jednání, které nejsou citlivé. 

● Participace rodičů - Hlas rodičů musí být slyšet. Chceme, aby se schůze školské                         
komise konaly na školách, častěji a především s automatickou pozvánkou pro rodiče                       
žáků. Budeme informovat rodiče o výběrových řízeních na ředitele základních a                     
mateřských škol a činnosti školské rady a školské komise. Stavební projekty ve                       
školách budeme připravovat za účasti rodičů. 

● Prostory pro školní družiny - Nechceme, aby děti trávily čas po vyučování ve třídách.                           
Prostory musí být navrženy tak, aby v případě demograficky slabších ročníků byly                       
využitelné i jinak. 

● Dodržování hygienických norem - Budeme přednostně řešit přehřívání tříd v letních                     
měsících. Podpoříme vznik venkovních učeben, napravíme špatná stavební řešení,                 
budeme investovat do revitalizace školních zahrad za účasti rodičů. 

● Kvalita i pro předškolní děti - Finančně podpoříme vznik a existenci dětských skupin.                         
Budeme hledat shodu mezi potřebami rodičů, učitelů a kapacitními možnostmi tak,                     
aby byl zajištěn i dostatečný letní provoz mateřských škol. 

 
6. Doprava a parkování 

○ Zaparkuje u vás návštěva i řemeslník. Rezidenti získají každý rok určitý 
počet hodin parkování zdarma pro návštěvy ve vybrané oblasti. 
Nebudete tedy muset platit drahé parkování řemeslníkovi nebo složitě 
vymýšlet, kde by mohla návštěva zaparkovat. Provedeme analýzu 
možnosti výstavby parkovacích domů.  

○ Podporujeme řešení, aby byl průjezd přes Dvorecký (Podolecký most) 
umožněn pouze pro veřejnou dopravu. Tímto opatřením chceme 
zamezit, aby přes most proudila další vozidla na Prahu 4 a dále do 
centrální části Prahy přes magistrálu. Výstavbu tramvají podmiňujeme 
analýzou potřebnosti.  

○ P+R Praha potřebuje, ale na okraji, nikoliv na Praze 4 



○ Budeme podporovat udržitelnou dopravu a její prvky jako je bikesharing 
či rozvoj cyklistické infrastruktury a cykloopatření. Bezmotorová 
doprava je ekologicky šetrná k životnímu prostředí a méně náročná na 
prostor. 

○ Podporujeme zastřešení Spořilovské ulice,  budeme ale požadovat 
odbornou studii, které navhrne optimální poměr mezi těžkým a lehkým 
zastřešením, který občany celého Spořilova nejlépe ochrání před 
hlukem a exhalacemi. 

○ Podporujeme budování systému jednosměrných ulic v obytných 
částech, který sníží průjezd tranzitních vozidel a zároveň zvýší počet 
parkovacích míst. 
 

7. Bezpečnost 
○ Budeme pokračovat v omezování heren a nebudeme vycházet vstříc 

těm, kdo pronajímají nemovitosti hernám nebo je přímo provozují. 
Chceme omezit negativní dopady patologického hráčství, které tyto 
herny způsobují a podporují. 

○ Připravíme kvalitní dlouhodobou strategii pro oblast bezpečnosti místo 
stávajícího vágního dokumentu. Stanovíme jasně měřitelné cíle. 

○ Podpoříme kvalitní programy prevence kriminality dětí a mládeže, 
které se zaměřují i na snižováním rizik v oblasti protidrogové 
problematiky.  

○ Na školách budeme otevřeně hovořit a zavádět pravidelná školení, 
poradenství učitelů a žáků na témata týkající prevence v rámci 
bezpečnosti v informačních technologiích (rizika spojená se sociálními 
sítěmi, publikací nevhodného obsahu, kyberšikany). 

○ Budeme věnovat pozornost rekultivaci zanedbaných a problematických 
lokalit. Najdeme lepší umístění pro protidrogovou provozovnu v 
Nuslích. 
 

8. Životní prostředí -  
● Zlepšíme čistotu a kvalitu náměstí a dalších frekventovaných veřejných míst.                   

Často stačí málo, Politiku životního prostředí stavíme na přirozené motivaci,                   
respektu a účasti veřejnosti. Často stačí drobnosti, např. kousek od zastávky                     
vyhradit místo pro kuřáky a umístit popelníkem a košem.  

● Proti vedrům více stromů a vodních ploch. Vysadíme více stromů v pražských                       
ulicích. Zasadíme se o kvalitní náhradní výsadbu za pokácené stromy.  

● Dotačně podpoříme zelené střechy a vertikální zahrady, zatravnění a                 
květnaté pásy. 

● Podpoříme umísťování pítek a kašen; i potoky a vodní plochy jsou přirozenou                       
součástí městského prostoru. 
 

 
 
9. Sport a volnočasové vyžití 



● Nastavíme spravedlivý systém, kde budou jasně vymezená pravidla a                 
možnosti k získání grantových prostředků na programy v oblasti sportu a                     
volnočasového vyžití. 

● Postaráme se o úpravu dětských hřišť, sportovišť a senior parků, tak, aby                       
odrážely i demografické potřeby konkrétních oblastí.  

● Jako součást grantových projektů budeme podporovat pravidelné vzdělávací               
kurzy pro seniory v oblasti informačních technologií. 


